

WANITA



Mu Sahala (kanan) berinteraksi dengan peserta menggunakan teknik bermain pada Seminar Play Therapy 2018, di UKM, Bangi, baru-baru ini.



Perubahan zaman dan pembangunan mengundang pelbagai tekanan bagi menangani masalah berkaitan*

Sarhani Ahmad, *Adalah Setiausaha KWPPM*

Terapi bermain tingkat motivasi

Berlagu Terapi bermain antara prosedur tertitik meningkatkan minat, kesungguhan kanak-kanak dan golongan dewasa bagi meningkatkan motivasi serta semangat mereka dalam kehidupan.

Kaunselor Berlagu Sekolah Methodist Perempuan 2, Melaka, Amarah Agilah Abdul Wahid, berkata terapi dibenarkan sebagai pendekatan berkesan kepada kanak-kanak merenungi seni kaunseling.

"Bagaimanapun terapi bermain masih baharu di negara ini, namun pelaksanaannya sudah menunjukkan pedoman yang positif" katanya ketika membentangkan perbincangan bagi "Tugas Berlagu Sebagai Intervensi Terapi" pada Seminar Play Therapy di Universiti Kebangsaan Malaysia (UKM) di Bangi, baru-baru ini.

Kesal peserta punca
Amarah Agilah berkata, sebagai contoh, kes seorang kanak-kanak berusia sembilan tahun yang menjadi mangsa dendanya bapa tirinya, baru-baru ini mendapat respon positif melalui seni kaunseling.

Menerusi seni kaunseling kata beliau, membuat pelbagai kaunselor mengenai punca kanak-kanak berlagu yang tidak wajar hadir ke sekolah hingga menggunakan prestasi dan tidak semangat menamatkan pelajaran.

Kaunselor masih kurang

Masalah berkaitan mental makin meningkat perlukan khidmat rundingan

Oleh Hidayah Mohamad
hid_mohd@harian.my

Kementarian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat (KWPPM) memotivasi lebih ramai kaunselor wanita bagi menangani pelbagai masalah berkaitan kesejahteraan mental yang semakin meningkat.

Ketua Setiausaha, Dato' Sarhani Ahmad, berkata meningkat statistik Lembaga Kaunselor, seramai 7,700 kaunselor berlagu di seluruh negara sehingga tahun lalu.

Desepda jumlah itu, seramai 5,241 kaunselor wanita berlagu dan jumlah itu masih tidak mencukupi berkaitan peningkatan jumlah kekhidmatan rundingan dijalankan dan semasa ke hadapan.

"Perubahan zaman dan pembangunan mengundang pelbagai tekanan bagi menangani masalah berkaitan," katanya pada majlis penutupan seminar Play Therapy (PT) 2018, di Universiti Kebangsaan Malaysia (UKM), di sini, baru-baru ini.

Bantu menangani masalah sosial
Program rujukan Edukasi Pendidikan UKM dengan kerjasama Persatuan Kaunselor Malaysia (PEKAMA) dan Persatuan Kaunselor Perempuan Terapi Bermain Malaysia ini bertujuan mengawal selia profesion kaunselor negara dalam usaha memperkasakan wanita 2018 (YMW18).

Tika ucapannya dibacakan oleh Ketua Pegawai Lembaga Pendidikan dan Pembangunan Keluarga Negara (LPWPK) Abdul Ghafar Abdullatif.

Sarhani berkata, kaunselor adalah profesion perhubungan berlagu membantu menangani permasalahan sosial selaras dengan perantaraan Akta Kaunselor 1994 (AKA 390) di bawah Lembaga Kaunselor, KWPPM.

"Banyak kaunselor perlu berlagu di bawah Seksyen 31 (Akta Kaunselor 1994) saya percaya pemberian mata Pelajaran Persekitaran Profesional Berlagu (PPB) Kaunselor Berlagu

teroleh Lembaga Kaunselor memberikan nilai tambah kepada mereka.

"Sebagai kaunselor perlu menyipakan diri dengan kemahiran berlagu kepimpinan masyarakat demi menepati kesejahteraan komuniti," katanya.

Sementara itu, Pengerusi Seminar Play Therapy 2018, Dr Mu Sahala bin Johari, berkata terapi bermain adalah medium membolehkan emosi, pemikiran, tingkah laku dan pengalaman berkaitan masalah dibincangi.

Beliau berkata, seminar ini menggunakan alat permainan tertentu dipilih secara teliti berdasarkan kaunselor dibenarkan.

Medium itu berlagu dalam bidang psikologi dan kaunseling sejak awal 1950.

"Pendekatan bermain seronok ini dengan mengedarkan seni berlagu sebagai bahasa semula jadi dan terbukti memberi manfaat kepada perkembangan fizikal, kognitif, emosi, persembahan, bahasa dan sosial.

"Terapi bermain ialah bahasa terhad kepada kanak-kanak, malah digunakan secara berkesan untuk golongan remaja dan dewasa.

"Objektif bagi meningkatkan kecekapan dalam kalangan profesion dan bukannya profesion berkaitan pendekatan terapi bermain," katanya.